

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;
2. *Decides* that under the circumstances no further action by the Council is called for;
3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

366th meeting,  
5 July 1951.

**380 (IX). Petition from Mzigua (anonymous) (T/Pet.2/R.1) concerning Tanganyika**

*The Trusteeship Council*

*Having before it* the document circulated as T/Pet.2/R.1,

1. *Decides* that this document, being an anonymous communication, calls for no action by the Council as a petition;
2. *Takes note* of this communication for all useful purposes.

366th meeting,  
5 July 1951.

**381 (IX). Petition from the Ex-Servicemen's Union, Victoria (T/Pet.4/68), concerning the Cameroons under British administration**

*Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,*

*Having accepted and examined* at its ninth session the petition from the Ex-Servicemen's Union, Victoria (T/Pet.4/68), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Brigadier E. J. Gibbons as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/928) as well as of the oral statement of the special representative to the effect that:

(a) At all but the first of the meetings of the Victoria Divisional Council of the Nigerian Ex-Servicemen's Welfare Association African ex-servicemen had been in the majority,

(b) The appointment of a full-time paid secretary for the Victoria Divisional Council would, unless the Council could itself raise the necessary funds, divert money which might be spent on indigent ex-servicemen and, as a matter of principle, duties performed by Divisional Councils should be honorary; the request for a secretary was therefore refused by the Regional Council of the Nigerian Ex-Servicemen's Welfare Association at Enugu,

(c) The Administering Authority was satisfied that in the Victoria Division adequate social facilities existed for ex-servicemen if they wished to avail themselves of them,

(d) One application made to the Eastern Region Production Development Board for a loan of £4,000 was still under consideration, the Board having found it

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Décide* que dans ces conditions sa pétition n'appelle aucune autre mesure de la part du Conseil;
3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

366ème séance,  
5 juillet 1951.

**380 (IX). Pétition de Mzigua (anonyme) (T/Pet.2/R.1) concernant le Tanganyika**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant été saisi* du document distribué sous la cote T/Pet.2/R.1,

1. *Décide* que ce document, étant une communication anonyme, n'appelle de la part du Conseil aucune des mesures qu'il peut prendre touchant une pétition.
2. *Prend acte* de cette communication à toutes fins utiles.

366ème séance,  
5 juillet 1951.

**381 (IX). Pétition de l'Ex-Servicemen's Union, Victoria (T/Pet.4/68), concernant le Cameroun sous administration britannique**

*Agissant en vertu de l'Article 87, b, de la Charte et conformément à son règlement intérieur,*

*Ayant reçu et examiné,* à sa neuvième session, la pétition de l'Ex-Servicemen's Union, Victoria (T/Pet.4/68), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné le général E. J. Gibbons comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/928) et de l'exposé oral du représentant spécial, d'où il ressort:

a) Qu'à toutes les réunions du *Victoria Divisional Council* de la *Nigerian Ex-Servicemen's Association Welfare Association*, à l'exception de la première, les anciens combattants africains ont formé la majorité des personnes présentes,

b) Que la rémunération d'un secrétaire travaillant à plein temps pour le *Victoria Divisional Council* absorberait des fonds qui — à moins que le Conseil ne puisse se les procurer lui-même — pourraient être employés en faveur d'anciens combattants indigents; que les fonctions des conseils de division devraient en principe être honoraires; que la demande relative à la nomination du secrétaire en question a été, pour ces raisons, rejetée par le Conseil régional d'Enugu de la *Nigerian Ex-Servicemen's Welfare Association*,

c) Que l'Autorité chargée de l'administration s'est assurée qu'il existe dans la Division de Victoria des services sociaux suffisants pour les anciens combattants qui désirent en bénéficier,

d) Qu'une demande de prêt de 4.000 livres sterling, présentée à l'*Eastern Region Production Development Board*, est encore à l'étude, le *Board* ayant jugé néces-